
Protokół  Nr XXXIII/2009
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 16 września 2009 r.

Obradom sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady Gminy – Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto  o godz.  1200,  a  zakończono o godz.  1350 .W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 15 Radnych.   

Porządek obrad:
1.    Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.    Powołanie sekretarza obrad.
3.    Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4.    Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między  
       sesjami.
5. Interpelacje i zapytania Radnych.
6. Prezentacja  nt.  Lokalnej  Grupy  Działania  ”Barcja”  -  Pan  Damian  Niski  oraz  Pan  Witold 

Bogdanowicz.  
7. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Barciany na lata 2009-

2015.
8. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  trybie  bezprzetargowym 

niezabudowanej nieruchomości, stanowiącej własność Gminy Barciany, położonej w Bobrowie 
i oznaczonej numerem geodezyjnym 212.

9. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r.
10.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
11.  Wolne wnioski i informacje.
12. Wnioski mieszkańców. 
13. Sprawy różne.
14. Przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Gminy.
15. Zakończenie obrad.

Przebieg sesji:

Ad. 1. Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek otworzył obrady XXXII sesji Rady Gminy 
Barciany.  Powitał  zaproszonych  gości:  Pana  Damiana  Niskiego  z  Lokalnej  Grupy  Działania 
"Barcja",  Wójta,  Sekretarza,   dyrektorów  i  kierowników  jednostek,przedstawiciela  Straży 
Granicznej z Placówki w Barcianach, sołtysów oraz wszystkich przybyłych osób / listy obecności 
Radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu /. Stwierdził, że obrady sesji są prawomocne 
– na ustawowy skład Rady obecnych jest 11 Radnych. 

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego porządku. 

Uwag nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady  Gminy  poddał  porządek  obrad  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 
porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 15 głosów za.

1



 
Ad. 4. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji 
o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.

Wójt Gminy przedstawił informację / informacja stanowi załącznik do protokołu /.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie informacji.    

Ad. 5. Interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie i interpelacje i zapytania Radnych.

 
Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad. 6. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie prezentacji nt. Lokalnej 
Grupy Działania ”Barcja” - Pan Damian Niski oraz Pan Witold Bogdanowicz.  

Pan Witold Bogdanowicz - Prezes Zarządu Stowarzyszenia  LGD Barcja powiedział  przedstawił 
działalność LGD Barcja. Powiedział o składzie członkó stowarzyszenia, przedstawił misję LGD, 
strukturę  i zadania. 

Następnie Pan Damian Niski - kierownik Biura LGD omówił dalej zadania zarządu. Powiedział też 
o zadaniach LGD. Powiedział, że w konkursie na wdrażanie strategii na realizację zadań - strategia 
LGD Barcja zajęła II miejsce w województwie na 14 grup. Działają od roku, podpisali umowę o 
realizcję  Lokalnej  Strategii  Rozwoju.  Już  mogą  ogłaszać  nabory  pracowników,  przyjmować 
wnioski z terenu Powiatu, uruchomić promocję i rozbudować stronę internetową. Omówił także 
zadania biura LGD.  Następnie przedstawił cele Lokalnej Strategii Rozwoju oraz przedsięwzięcia.

Z kolei o budżecie LGD Barcja opowiedział Pan Witold Bogdanowicz. Powiedział, że budżet LGD 
to  kwota  przypadająca  na  każdego  mieszkańca  gminy  wchodzącej  w  skład  stowarzyszenia. 
Powiedział, że jeżeli uruchomi się biuro i rozpocznie działanie, to bedzie można pisać wnioski. To 
będzie trochę trwało. Dodał, że na projekty trzeba będzie wyłożyć swoje środki, a dopiero potem 
bedzie ich zwrot.  Powiedział, że kwota z umowy z Marszałkiem to 6 067 852,00 zł, a na gminę 
wypada prawie po 950 tys  zł.  Wyjaśnił,  że w tej  chwili  LGD barcja utrzymuje Związek Gmin 
Barcja. Jest taka sytuacja - aby uruchomić środki  to trzeba mieć własne środki. Powiedział, że po 
spotkaniu z Wójtami i Burmistrzami ustalono, że każda gmina przekaże po 9 tys zł na rozpoczęcie 
działalnosći LGD Barcja. Będzie to składka członkowska. 

Pan Damian Niski i Pan Witold Bogdanowicz podziękowali za możliwość wystąpienia. Zapytali 
czy są pytania. 

Radny Wiesław Gajdowski  odniósł się do tych wypowiedzi z racji tego, że jest oddelegowany z 
ramienia Rady Gminy do tej grupy. Powiedział,  że bez zaplecza logistycznego LGD nie bedzie 
miało  racji  bytu  -  musim  wyłożyć  swoje  srodki,  aby  zapewnić  środki  z  zewnątrz.  Dodał,  że 
wszystkie samorządy wyraziły akces. Myśli, że Rada będzie przychylna.

Radna Elżbieta Machniak zapytała czy to biuro będzie się mieściło w Kętrzynie i ile osób bedzie 
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pracowało?

Pan Witold Bogdanowicz odpowiedział, że na razie siedziba LGD mieści się w Urzędzie Gminy w 
Ketrzynie  pokój nr 22, później siedziba zostanie przeniesiona do ratusza. Planuje się, że będzie 
pracowało 3 osoby. 

Radna Ala Wierzbicka zapytała w sprawie małych projektów- czy 75 % to dofinansowanie, a 25 % 
wkład własny?

Pan Damian Niski odpowiedział, że tak dofinansowanie wynosić będzie 75 %, a wkład własny 25 
%, z tym że jako wkład własny można wliczyć pracę własną. 

Pan Witold Bogdanowicz dodał, że składki członkowskie wynoszą 10 zł.                     

Wójt Gminy - Łukasz Wiśniewski powiedział, że wpłynęło pismo z Zarządu LGD  z prośbą o 
przekazanie składki członkowskiej w kwocie 9 tys zł. Jest to spora kwota, ale jeśteśmy w stanie ją 
przekazać. 

Pan Witold Bogdanowicz powiedział, że na środki z małych projektów do 25 tys zł nie potrzeba 
mieć Planu Odnowy Miejscowości. Dodał, że raz w kwartale odbywać się bedzie nabów wniosków.

Więcej pytań i uwag nie było. Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie. 

Ad.  7.  Następnie,  zgodnie  z  porządkiem obrad  sesji,  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o 
omówienie projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Barciany na 
lata 2009-2015.

Wójt  Gminy -  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  Plan  Odnowy Miejscowości  Barciany został 
poprawiony,  ponieważ  Urząd  Marszałkowski  zalecił  zmiany  –  poprawienie,  rozwinięcie,  opis 
poszczególnych  zadań  inwestycyjnych.  Każde  zadanie  zostało  opisane  jednym  zdaniem.  Plan 
Odnowy Miejscowości  Barciany był  uchwalony przez  Zebranie  Sołeckie  w połowie  sierpnia,  a 
teraz w dalszej procedurze jest przedstawiony Radzie Gminy do podjęcie. Innych uchybień Urząd 
Marszałkowski się nie dopatrzył. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wacław Nowicki powiedział, że jest to kolejny Plan Odnowy 
Miejscowości  Barciany,  który  Rada  Gminy  przyjmuje.  Wyraził  taką  kwestię-  szkoda,  że  się 
przeciąga w czasie. Szkoda także, że Plany Odnowy Miejscowości nie są tworzone, a potrzebne, bo 
to  jest  element  do  działań  LGD.  Przyjęcie  tego  planu  to  sygnał  dla  sołtysów  -  sygnał  do 
działania.Dodał, że największa miejscowość w naszej gminie oparacowała i można go zatwierdzić. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –   Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały.    
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Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 15 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 
      

Ad. 8. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym niezabudowanej nieruchomości, 
stanowiącej własność Gminy Barciany, położonej w Bobrowie i oznaczonej numerem geodezyjnym 
212.

Wójt  Gminy  -Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  temat  był  przedstawiony  na  poprzednich 
komisjach.  Wpłynęło  podanie  od  Państwa  Smakosz,  wystąpił  o  opinię  sołectwa  –  Pani  sołtys 
odpowiedziała, że nie ma przeszkód i wydała opinię pozytywną.. Jest załączona mapka. Zgodnie z 
ustawą  jest  możliwość  sprzedaży  działki  w  trybie  bezprzetargowym.  Sąsiednie  działki  też  są 
gminne. Na poprzedniej Komisji Samorządu padła propozycja, aby je odsprzedać. Na najbliższym 
zebraniu sołeckim spotka się z mieszkańcami  i  przedyskutuje temat  sprzedaży działek,  które są 
obecnie  w  dzierżawie.  Sprawa  była  przedyskutowana.  Działka  ma  powierzchnię  ok.  100  m. 
Państwo Smakosz dbają o tę drogę. Natomiast dojazd do innych działek jest zapewniony.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –   Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała  za przyjęciem projektu uchwały - 6 głosów oraz 1 głos wstrzymujący.    

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji głosowali  za przyjęciem projektu uchwały 2 głosami, 
a 2 osoby wstrzymały się od głosowania. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał  ją  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym  uchwała  została  przyjęta  13  głosami  za,  2 
głosami wstrzymującymi, głosów przeciw nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 
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Ad. 9. Następnie Przewodniczący rady Gminy poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2009r.

W piewrszej kolejności Wójt Gminy - Łukasz Wiśniewski powiedział, że wpłynęła kolejna zmiana 
do budżetu gminy -kwota 69 tys zł od Wojewody Warmińsko- Mazurskiego na wypłaty zasiłków 
stałych. Poprosił o przyjęcie w formie autopoprawki do omawianego projektu uchwały.

Skarbnik Gminy – Stefania  Kosińska powiedziała,  że   budżet  się zmniejsza.  Kwota  4400zł to 
dotacja na uporządkowanie cmentarza w Górkach.  Nastąpiły także zmiany w budżecie GOPS - 
582.453 tys zł pomniejszona dotacja na zasiłki rodzinne i alimentacyjne. Zmieniała się też ustawa 
płacenia składek na ubezpieczenie społeczne osób, które pobierają świadczenia społeczne.  Dalej 
powiedziała, że   są zwiększenia na zasiłki okresowe, środki na PIS- dotacja. Skarbnik omówiła 
następnie  wydatki. Powiedziała, ze nastąpiła zmiana co do złożonego wniosek o dofinansowanie 
budowy kanalizacji ze środków unijnych - inwestycja ta  nie będzie dofinansowana w tym roku 
tylko  w przyszłym.  Wydatki  –  zmniejszenie   na  inwestycjach  –  zmienia  się  kwota  700 tys  w 
paragrafie – różnica 365 tys z dróg powiatowych na drogi gminne. Wójt zdecydował, że będzie 
robiona droga na osiedlu w Mołtajnach i droga we Frączkowie. Deficyt się zmniejsza, bo nie będzie 
zaciągany kredyt,  który  był  planowany na inwestycje.  Przesunięte  zostają  takze  środki  między 
paragrafami na drogę w Drogoszach do OSP. Podsumowała, że dofinansowanie drogi Mołtajny- 
Święty Kamień przechodzi na rok przyszły oraz kanalizacja Barciany - Rodele. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –   Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały.    

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 15 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad. 10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Nie zgłoszono żadnych interpelacji i zapytań. 

Ad. 11.  Wolne wnioski i informacje.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie wolnych wniosków i informacji.
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Nie zgłoszono.

Ad. 12. Wnioski mieszkańców

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie wniosków mieszkańców.

Pan Leszek Puczkowski - Sołtys Sołectwa Frączkowo zawnioskował, aby przedłużyć czas wpłat 
podatków do sołtysów od mieszkańców o 15 dni. Uzasadnił to tym, że renciści i emeryci otrzymują 
renty  pod  koniec  miesiąca.  Nastepnie  przypomniał  sprawę  wody  w  świetlicy  we  Frączkowie. 
Powiedział, że rury z wodą przechodzą przez mieszkanie Pana Bałdygi, a potem w dół. Powodem 
ubiegłorocznego zalania świetlicy były zamarznięte rury. Apeluje, aby rury puścić piwnicą. Prosi, 
aby to zrobić. Następnie powiedział, że bardzo się cieszy, iż modernizacja drogi we Frączkowie 
została ujęta w budżecie i zostanie zrobiona.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o udzielenie odpowiedzi na wnioski Pana Puczkowskiego.

Skarbnik Gminy - Stefania Kosińska powiedziała, że nie można przedłużać terminu raty podatku, 
ponieważ termin narzuca nam ustawa.

Następnie mieszkaniec miejscowości Stary Dwór Barciański zapytał jak wygląda sprawa eternitu, 
gdy chce się wymienić pokrycie dachowe. 

Wójt Gminy - Łukasz Wiśniewski odpowiedział,  że w chwili obecnej gmina nie dofinansowuje 
zdjecia eternitu. Dofinansowanie jest możliwe w przypadku, gdy gmina przyjmie Program. Dodał, 
że mamy niewielkie środki na Fundusz Ochrony Środowiska. Państwo nie ma też takich środków. 
Dodał,  że będzie  możliwe dofinansowanie budopwy oczyszczalni  przydomowych.  Jeżeli  będzie 
wola Rady o dofinansowanie usuwania eternitu, to zostanie stworzony Program. Dodał, że to są 
duże koszta. Nie ma środków w budżecie na ten cel. 

Następnie ten sam mieszkaniec Starego Dworu Barciańskiego powiedział,  że w miejscowości są 
drzewa - dęby, które zagrażają bezpieczeństwu.

Wójt Gminy - Łukasz Wiśniewski odpowiedział, że otrzymał pismo od Konserwatora Przyrody o 
wymaganiach,  jakie  trzeba  spełnić  przed  wycinką  drzewa.  W  przypadku  wycinki  drzew 
przydroznych trzeba posiadać raport oddziaływania na środowisko. Dodał, że wycinka drzew jets 
możliwa poza okresem chronionym.

Ad. 13. Sprawy różne. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie spraw różnych. 

Radny Zbigniew Stankiewicz powiedział,  że w Windzie  na cmentarzu jest suche drzewo, które 
nadaje się do wycinki.

Wójt  Gminy  -  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  wycinka  może  odbyć  się  dopiero  po  15 
października. 

Radny Wiesław Gajdowski powiedział,  że od problemu azbestu nie uciekniemy,  ale priorytetem 
jest  budowa  kanalizacji.  A  co  do  azbestu  potrzebny  jest  plan.  Program  Rozwoju  Obszarów 
Wiejskich  dotyczy  tylko  usuwania  azbestu  z  gospodarstw rolnych.  Dodał,  że  można  zaciągnąć 
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kredyt z Banku Ochrony Środowiska oprocentowany na 4,6 % na 10 lat. 

Wójt  Gminy -  Łukasz Wiśniewski powiedział  nastepnie,  że wpłynęło  pismo ze Związku Gmin 
Barcja o utworzeniu schroniska dla psów. Jest wybrana lokalizacja oraz tworzona dokumentacja. 
Istnieje  konieczność  wkładu własnego. W ramach tego będziemy mieli  boksy dla  psów. Koszt 
utrzmania  jednego  psa  miesięcznie  to  150  zł.  Problemem jest  na  dzień  dzisiejszy  -kto  będzie 
właścicielem  tego  schroniska.  Zapytał  Radnych  -  jakie  jest  ich  zdanie  co  do  dofinansowania. 
Powiedział o założeniech i poprosił o wypracowanie stanowiska.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że z racji tego iz zasiada w Związku Gmin Barcja popiera 
inicjatywe tworzenia schroniska. Wynika to z resztą  z zadań nałożonych na gminę. Zależy  na tym, 
aby było  bezpieczenie.  Prace  nad  umiejscowieniem lokalizacji  spotkały  się  z  takze  negatywną 
opinią. Jednakże schronisko jest bardzo potrzebne. Z problemem bezdomnych psów borykają się 
wszystkie gminy z naszego powiatu. Uważa, że stworzenie schroniska spotka się z pozytywnym 
oddźwiękiem. Jest to ważna inwestycja, a kwota 38 134 zł na pewno zostanie wygospodarowana z 
budżetu gminy. 

Radna Elżbieta Machniak powiedziała, że mieszka w Skierkach przy trasie Kętrzyn - Barciany. Na 
palcach można wymienić rodziny, które jeszcze nie przygarnęły psów. Psy się pałętają po wsi. Jest 
jak najbardziej za tym, aby utworzyć schronisko i partycypować w kosztach jego powstania. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy - Wacław Nowicki powiedział, że Miasto Kętrzyn ma problem z 
bezdomnymi  psami.  Uważa,  że  lokalizacja  schroniska  jest  trafiona.  Koszty  nie  są  duże  w 
porównaniu do skali problemu. Dodał, że psów przybywa.  Powiedział, że na przyszłość  trzeba 
pomyśleć  o  czipowaniu  psów,  wtedy będzie  jasne  kto  jest  właścicielem.  Przypomniał  także  o 
obowiązku gminy usuwania zabitych, padłych zwierząt na drogach. Proponuje opanować sprawę 
bezpańskich psów.   

Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad. 14. Przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Gminy.

Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy wyłożony był do 
wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni uwag nie 
zgłosili.  W związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym protokół został przyjęty 15 głosami za.   

Ad 15. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady 
XXXIII sesji Rady Gminy, dziękując za udział.  

Przewodniczący Rady Gminy

                                                                                                          Henryk Nosek

Protokolant:
Emilia Żelichowska        
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